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Pokovarti gospodine Krivokapieu,

Obavje§tavam Vas da óe na osnovu Olana 187 stay 4 Poslovnika Skup§tine, na petoj - posebnoj
sjednici drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2015. godini, zakazanoj za 18.11.2015.
godine pitanje Predsjedniku Vlade, postaviti ovlakeni predstavnik Kluba samostalnih
poslanika, poslanik Velizar Kaluderovie.

Predsjednik IGuba samostalnih poslanika

Mladen Bojanie
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PREDSJEDNIKU SKUPSTINE
- n/r g-dinu Ranku Krivokapieu -

Na osnovu elana 187 Poslovnika Skupkine Cite Gore, koristedi pravo Kluba samostalnih

poslanika, Predsjedniku Vlade za Premijerski sat, sazvan za 18.11.2015. godine, postavljam

slj edeoe:

PITANJE

ta ste kao predsjednik Vlade konkretno preduzeli da se rasvijetli afera "Listing", odnosno
"Pahuljica", imajuoi u vidu da je od nastanka afere proteklo Oetiri godine i da se akteri odnosno
proizvodaei afere vezuju za bezbjednosni sektor Cite Gore, a torn aferom te gko je optIden

tadaAnj i premijer Igor Lukke kojega ste, ubrzo nakon afere, na mjestu premij era zamijenili
upravo Vi?

Dijelite ii ocjenu da postoji uzroeno-posljediena veza izmedu datih ocjena "...da postoji

manjak profesionalnih potencijala i znaeajan nedostatak tehnieke opremljenosti

bezbjednosti, kao i da je bezbjednosni sistem dolivio najozbiljnije zastoje proteklih
godina, a bezbjednosni problemi se gomiIaju u vidu jaeanja organizovanog Icriminala",
na jednoj strani, i sumorrxe stvarnosti u kojoj imamo trideset nerasvijetljenih ubistava,
pljaokagke privatizacije sa direktnom gtetom po dr2avu koja se mjeri stotinama miliona evra,
ogromno socijalno raslojavanje u drukvu koje za rezultat ima najvedi jaz izmedu 20
multimilionera i preko 10% gractana Crne Gore koj . 2ive u bijedi, na drugoj strani?

Da li ste se kao Predsjednik Vlade ukljueivali u problematiku ozbiljnog kakljenja izvfgenja
Zakonom o specijalnom dr2avnom tulilakvu propisane obaveze formiranja posebnog
policijskog odjeljenja i postavljanja njegovog rukovodioca koji treba da budu sna2an alat i
kljuena policijska podrgka Specijalnom thlavnom tu2i1a'gtvu u otkrivanju i procesuiranju tegkih
icrivianih djela iz oblasti organizovanog kriminala, visoke korupcije, pranja novca, terorizma,
ratnih zloeina i koji su razlozi kakijenja u formiranju Policijskog odjeljenja i imenovanju

njegovog rukovodioca?



Velizar Kal erovit

Kada prethodno navedenom dodamo da se u Crnoj Gori gotovo dvije prethodne godine nijesu
mogli oatiati legalni izbori zbog izbjegavanja Vlade da izvr gi obaveze propisane izbornim
zakonodavstvom, cijenite Ii da su prethodno pobrojani, a nernegeni izuzetno ozbiljni problemi
u svakom demokratskom drt8tvu dovoljan razlog da predsjednik vlade podnese ostavku i
hooete lii Vi tako postupiti, dajuai konlcretan liani doprinos ukupnim naporima da Cma Gora
napravi demokratski iskorak koji je toliko nuMn na putu ka elanstvu u EU?

Molirn dam! odgovor dostavite i u pisanoj formi.

Poslanik



2. Velizar KALUDEROVIt, Klub samostalnih poslanika

POSLANICK0 MAME

Sta ste kao predsjednik Vlade konkretno preduzeli da se rasvijetli afera „Listing"
odnosno afera „Pahuljica", imajuei u vidu da je od nastanka afere proteklo
godine i da se akteri odnosno proizvodael afere vezuju za bezbjednosni sektor Crne
Gore, a torn eferom tegko je optifien tada gnji premijer gospodin Igor Lulegie kojega
ste, ubrzo nakon afere, na mjestu premijera zamijenili upravi Vi?

Dijelite Ii ocjenu da postoji uzro seno-posljeditha veza izmedu datih ocjena da
postoji manjak profesionalnih potencijala i znaajan nedostatak tehnitke
opremljenosti sluni bezbjednosti, kao i da je bezbjednosni sistem dolivio
najozbiljnije zastoje proteklih godina, a bezbjednosni problemi se gomilaju u vidu
ja6anja organizovanog kriminala na jednoj strani, i sumorne stvarnosti u kojoj
imamo trideset nerasvijetljenih ubistava, pljakaSle privatizacije sa direktnom
gtetom po dfiavu koja se mjeri stotinama miliona eura, ogromno socijalno
raslojavanje u dru gtvu koje za rezultat !ma najveei jaz izmedu 20 multimilionera i
preko 10% gradana Crne Gore koji'iive u bijedi, na drugoj strani?

Da li ste se kao predsjednik Vlade ukljaivali u problematiku ozbiljnog kagnjenja
izvrgavanjanja, Zakonom o specijalnom dravnom tuilatvu, propisane obaveze
formiranja posebnog policijskog odjeljenja i postavljanja njegovog rukovodioca, koji
treba da budu snaian alat i kljuee na policijska podrgka Specijalnom delavnom
tu'iilagtvu u otkrivanju i procesuiranju te gkih krivithih djela iz oblasti
organizovanog kriminala, visoke korupcije, pranja novca, terorizma, ratnih zlaina i
koji su razlozi ka gnjenja u formiranju Policijskog odjeljenja i imenovanju njegovog
rukovodioca?

Kada prethodno navedenom dodamo da se u Crnoj Gori gotovo dvije prethodne
godine nijesu mogli odriati legalni izbori zbog izbjegavanja Vlade da izvegi obaveze
propisane izbornim zakonodavstvom, cijenite li da su prethodno pobrojani a
nerijegeni izuzetno ozbiljni problemi u svakom demokratskom drugtvu, dovoljan
razlog da predsjednik Vlade podnese ostavku i haete Ii i Vi tako postupiti, dajuei
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konkretan lieni doprinos ukupnim naporima da Crna Gora napravi demokratski
iskorak koji je toliko nu'ian na putu ka elanstvu u EU? U okviru dva minuta koja
imam na raspolaganju za kratko obrazIo'lenje pitanja, priznajem i prihvatam
predsjedniee opasku va gu da u ovom pitanju u girem smislu, ima moguee i
odredjenih potpitanja. Krajem 2011. godine samo da podsjetim, tadagnji premijer
gospodin Igor Luksie i ministar Milan Roten su osumnpeeni da su imali telefonsku
komunikaciju sa dvije osobe koje su svjetski poznate, tako da ka'iem iz kriminalnog
miljea, arie-Keljmendi, oni su to naravno negirali, all za ove protekle tetiri godine
nema, koliko je meni poznato,zavr getka odnosno efekta ni oko toga ko su
nalogodavci ni ko su izvrgioci a bibo je, i to od strane visokih zvanienika, lociranja
onih koji su to realizovali, upravo u okviru bezbjedonosnog sektora. Dakle, mislim
da ukupna demokratska javnost trali konkretan odgovor na ovo pitanje, a ovo vage
pitanje, nadam se da ee biti dodatni podstrek i Vrhovnom driavnom tifilla gtvu da
taj predmet nikako ne dri u ladici, nego da nastavi da rasvijetli i da poeinioce
krivienog djela privede pravdi. Dakle, ocjenu koju sam citirao gospodine
predsjedniee Vlade, da postoji manjak tehniekih i kadrovskih potencijala i da zbog
toga zadnjih godina jaea organizovani kriminal, nisam ja saop gtio, iako sam sa njom
apsolutno saglasan ,nego sam citirao stavove sa dijela kojim vi rukovodite. To se nije
moglo desiti slueajno i to nije prirodan proces, nego po mom sudu nedostatak
politieke volje da se ovo dru gtvo uhvati u veliki problem koji ima u sferi borbe
protiv korupcije i organizovanog kriminala. Dakle, postavio sam i pitanje vezano za
einjenicu da smo prije vie od osam mjeseci usvojili novi Zakon o Specijalnom
drlavnom ttaila gtvu, da smo prije pet mjeseci izabrali glavnog Specijalnog driavnog
tuiioca all nismo postupili po jednoj, izizetno vainoj zakonskoj normi, da se formira
policijsko odjeljenje kao izuzetno znatajna policijska podrika radu specijalnog
dfiavnog tulila gtva i takodje, na po jedno od mojih predhodnih pitanja odgovoreno
ml je za mene neprihvatljivim stavom da te se povezati specijalno drlavno
tulliagtvo sa bazama podataka nadleznih dri'avnih organa koje i te kako imaju
doticaja sa pratenjem i otkrivanjem utinilaca krivitnih djela. Dakle, sa elektronskom
bazom podataka u prvom kvartalu 2017. godine. Mislim da nema nikakvog
opravdanja da se te stvari toliko odlgu

Hvala, izvinjavam se zbog prekoratenja

Molim da ml odgovor dostavite i u pisanoj formi.
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ODGOVOR 

Gospodine Kaluderovieu,

Vaga pitanja, naglagavam mnolinu, prepoznajuti uspostavljenu praksu jednog broja
poslanika da se premijeru ne postavlja pitanje, vee niz pitanja u okviru Premijerskog
sata, prenebregavaju einjenicu da je Crna Gora institucionalno izgradena drlava i da
njene institucije uredno funkcionigu.

Takva praksa namete potrebu da jo g jednom potenciram einjenicu da sam kao
premijer ove i ranijih vlada zajedno sa ostalim elanovima, inicirao i realizovao
kontinuirane aktivnosti na snaIenju vladavine prava, ekonomskom i demokratskom
razvoju, zag titi osnovnih ljudskih prava i sloboda, izgradnji i jaeanju crnogorskih
institucija, to za rezultat ima evidentan napredak crnogorskog dru gtva u svim
oblastima, jasno prepoznat od strane na gih kljuenih medunarodnih partnera.

Stoga bibo bi logieno da odgovor na Va ge prvo pitanje tralite od institucija u eijoj je
ono nadlelnosti, saglasno ustavnoj podjeli vlasti. To svakako nijesu insitucije
izvrgne vlasti. Siguran sam da je i u Vagem saznanju einjenica da je predmet, u
medijima poznat kao afera Listing, ugao u nadlelnost tailagtva jo g znatno prije
nego to sam se krajem 2012. godine, nakon parlamentarnih izbora, vratio u Vladu.
Podsjeeam i na einjenicu da je promptnim odgovorom nadlelnih institucija ta
neistina, podmetnuta tadagnjem predsjedniku Vlade i ministru inostranih poslova,
kao i sve prethodne u samom startu jasno prepoznata i kao takva prije svega
djelovanjem Uprave policije adekvatno procesuirana.

Bill smo svjedoci nale alost u kontinuitetu da se ovakve i sliene afere zakonomjerno
konstruigu i lansiraju uvijek kada se Crna Gora nalazi pred realizacijom nekih od
svojih strategkih ciljeva, kao i da su po nepisanom pravilu za njihovu medijsku
prezentaciju zadult eni uvijek isti obavje gtajno-informativni krugovi. Tako je bibo i u
ovom slueaju.

Kao to znamo iz iskustva , potpuno i efektno demontiranje ovakvih konstrukcija
trali vrijeme i punu profesionalnu posveeenost. Uostalom, bill smo akteri nekih od
afera, ja obavezno kao meta, Vi kao dio politiekih struktura kojima ste tada
pripadali, a koje su u eksploataciji tih prljav gtina vidjele gansu za ostvarenje svojih
politiekih ciljeva. Bezmalo, decenija je bila neophodna da dobijemo sudske epiloge u
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stranim ddavama koje su raskrinkale notorne neistine o Crnoj Gori, njenim
institucijama i o meni lieno.

Danas su u zaslu'ienoj penziji kreatori, poddavaoci i nerealno ambiciozni karijeristi,
jednom rijetju neuspjetni promoteri veeine takvih obavjettajno-politiekih
konstrukcija. Argumentovan i efikasan odgovor nadleinih institucija na navedene
pojave jedina je djelotvorna poruka svima koji hi mogli pomisliti da i ubuduee
ponove ovakav gnusan naum, da se slienim podmetanjima obraeunavaju sa
pojedincima koji im nijesu po volji i da na taj naein stieu nezas1u2eni politieki profit.

Jedina ocjena koju mogu da saopttim na \Tate drugo pitanje, koje takode pati od
zamjene teza je, da svi nati napori, kako u bezbjednosnom sektoru, tako i na polju
izgradnje Crne Gore kao ddave socijalne pravde, za rezultat imaju evidentan
napredak crnogorskog druttva u svim oblastima. Rezultat koji je jasno prepoznat
kroz objektivne ocjene kvaliteta, do sada predenog evropskog i evroatlantskog puta
Crne Gore.

I to, siguran sam, nije nepoznanica za Vas. Kao elan ovog doma, znate da se
implementacija stratetkih dokumenata i akcionih planova u oblasti unutratrijih
poslova odvija u skladu sa projektovanim rokovima, sa fokusom na realizaciji
obaveza utvrdenih Akcionim planom za Poglavlje 24 - (Pravda, sloboda i
bezbjednost). Posebno onih mjera koje se tieu jaeanja administrativnih i
materijalno-tehniekih kapaciteta u oblasti borbe protiv organizovanog kriminala i
korupcije.

U odnosu na pautalne konstatacije u Vatem drugom pitanju, ponovieu sugestiju datu
nekim Vatim kolegama ranije, da pomognete Vladi i driavi tako t to hi vata
zapaianja konstatovali i uputili nadldnim driavnim organima. Dakle, jot jednom
pozivam sve koji imaju neka saznanja o navodno „pljaekatkim privatizacijama" i
slienim, nezakonitim aktivnostima, da se kao odgovorni gradani i subjekti
obrate institucijama sistema i ponude dokaze za te i takve optuibe.

to se tee treeeg pitanja, podsjeeam vas da je u Zakonu o Specijalnom ddavnom
tuillattvu precizno utvrdjena procedura postavljanja rukovodioca Specijalnog
policijskog odjeljenja. Dakle, njega ne postavljam ja kao predsjednik Vlade, vee
direktor Uprave policije, uz saglasnost Glavnog specijalnog tu±loca.
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Prema mojim saznanjima, direktor Uprave policije inicirao je i uputio vie predloga
za postavljanje rukovodioca Specijalnog policijskog odjeljenja. 1 ta procedura je u
toku. Vjerujem sa skorijim uspje gnim epilogom i kvalitetnim kadrovskim rjegenjem.

Na kraju, a vezano za Va ge konstatacije iz eetvrtog pitanja, u odnosu na obaveze
propisane izbornim zakonodavstvom, mogu red da je Vlada ueinila sve da se odluke
donijete u ovom parlamentu nesmetano realizuju.

Dakle, iz ugla nadlanosti Vlade, nema smetnji za implementaciju obaveza MUP-a iz
Zakona o izboru odbornika i poslanika i Zakona o biraekom spisku, imajud u vidu da
su shodno zakljutku Vlade Crne Gore, broj 08-2089, od 11.09.2014. godine, koji je
inoviran zakljutkom broj 08-2508 od 22.10.2015., Ministarstvu unutra gnjih poslova
dodijeljena finansijska sredstva u iznosu od 1.495.010,30 eura. Predlogom Bud2eta
za 2016. godinu, za potrebe Driavne izborne komisije planiran je iznos od
1.400.000€ (uz mogutnost da se eventualni vanredni tro gkovi finansiraju iz tektite
bucrietske rezerve).

Isporuka opreme (do 17. novembra 2015.) i softversko rjegenje za elektronsku
identifikaciju birata (do 20. decembra 2015.) bite realizovani do kraja tekute
godine. Takode, prema informacijama kojima raspolalem, rok za isporuku opreme
za pakovanje i slanje obavje gtenja-poziva za glasanje je januar 2016. godine.

Gospodine Kaluderovitu,

Ne po prvi put, odgovornost za rje genja u kompleksnom izbornom zakonodavstvu,
pa i za gregke prilikom njegovog dono genja, 2e11 se adresirati Vladi Crne Gore. Iako
je dobro poznato da se Vlada odavno odrekla normativne inicijative u ovom dijelu
pravnog sistema i da izborno zakonodavstvo pripremate i donosite u ovom domu,
nagegte koncenzusom.

Jog su svje2a sjetanja na proglogodignje lokalne izbore koji su, i pored jasnih
upozorenja Vlade da se za tu priliku donegenim zakonima diskredituje znatajan
korpus osnovnih prava i sloboda gradana, zahvaljujuti polititkom nasilju vetine u
Skupgtini, provedeni sa punom svije gtu o njihovoj neustavnosti. Zato vjerujem,
nikoga ne treba tuditi odgovor gradana na takvo tinjenje, koji se ogleda u jatanju
podrgke politici i njenim nosiocima, koji ukazuju na kr genje gradanskih prava.
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Upravo ovakve pojave nas dovode do toga da, eesto govoreei o povjerenju u izborni
postupak, posdemo za zamjenom teza. Vjerujem da je krajnje vrijeme da za svoje
politieke neuspjehe i neostvarena izborna oeekivanja prestanemo kriviti izborni
sistem kojeg sami i zajedno propisujemo u ovom domu, ill da opravdanje pokugamo
naei u navodnim uzurpacijama od strane aktuelne vlasti, a da pritom previclamo da
u svojoj politiekoj ponudi ne nudimo bib o kakvu alternativnu viziju, osim to se
najeeke vodeni sujetama samo politRki usitnjavamo i mnoiimo nove stranke
upitne politieke referentnosti.

U odnosu na Vage poslednje interesovanje, koje dovodi u pitanje moj mandat kao
predsjednika Vlade, znam da ne sumnjate da eu se kao i u svim dosadagnjim
prilikama odgovorno odnijeti prema datom povjerenju i prema najva'inijim
drlavnim interesima.

Zahvaljujem na panji!
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